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Pel que llegíem dilluns a la pàgi-
na 7 del Diari d’Andorra, n’hi ha
que s’entesten a dir que són els
únics progressistes. Però jo em
demano, els únics en què? A fer
propostes irrealitzables? A fer
propostes populistes que portin
el país a la ruïna? A voler aug-
mentar la cotització dels assala-
riats a la Seguretat Social?

Els consellers generals d’SDP
mai no hem votat retallades.
Hem votat treball, responsabilitat
i ho hem fet al servei dels ciuta-
dans i ciutadanes. Perquè és una
irresponsabilitat pretendre –com
ho fa el socialisme cridaner– que
la Llei de la Seguretat Social del
2008 és intocable.

A SDP parlem clar. Volem en-
carar els problemes de forma res-
ponsable i oferir confiança als
ciutadans en el sentit que el que
proposem és possible i el millor
per al nostre país. És una propos-
ta realista i perdurable en el
temps que asseguri la continuïtat
del sistema sanitari.

La branca general de la Segure-
tat Social té previst per al 2015 un
dèficit de 55 milions d’euros. I ai-
xò és una realitat que no podem
obviar.

La situació actual és fruit d’un
canvi de paradigma. Amb l’aug-
ment de l’esperança de vida, les
malalties són més cròniques i
més complexes, la qual cosa ens
ha portat a l’encariment dels trac-
taments. Aquests són alguns dels
factors que han provocat el dè-
ficit.

A SDP hem pres consciència
del problema, entenem que el
nostre sistema sanitari actual no
és sostenible i que cal actuar i
buscar el consens per aconseguir

assegurar la viabilitat i l’estabi-
litat.

Entenem que augmentar les
cotitzacions sense fer una refor-
ma no seria adequat. La proposta
socialista demostra desconeixe-
ment del problema real, perquè
el dèficit continuarà en augment
sense solucionar el problema,
aconseguint únicament generar
més pressió fiscal sobre els nos-
tres ciutadans i empresaris.

Des de ja fa anys s’han anat
plantejant diferents alternatives

de reformes en funció del govern
que ha assumit la gestió, i final-
ment cap no ha estat materialit-
zada. El sistema sanitari s’ha con-
vertit en l’arma per atacar el
contrincant, això perjudica els
professionals, els usuaris i ma-
lalts i, al capdavall, tots els ciuta-
dans i ciutadanes d’Andorra.

Per això proposem que es tre-
balli per establir un acord polític
nacional sobre la salut i el benes-
tar. Un acord que hauria d’esde-
venir un veritable pacte d’Estat.

Es tracta de garantir els drets
dels ciutadans a la protecció de la
salut, i consolidar la sostenibilitat
del nostre sistema sanitari de for-
ma global amb la finalitat que si-
gui més just, més cohesionat i
millor gestionat.

Un acord, un pacte, que posi en
valor el treball que desenvolupen
tots els professionals de la salut

que intervenen dia a dia, oferint
una sanitat de qualitat i competi-
tiva, millorant els procediments i
assegurant la coordinació entre
els professionals adoptant un
model assistencial orientat al pa-
cient.

Convé un pacte que eviti con-
frontacions partidistes i revitalitzi
el consens dels polítics, profes-
sionals i agents socials entorn
d’un dels pilars bàsics de l’Estat
del Benestar.

Cal que es garanteixi que la sa-
nitat esdevingui equitativa i vetlli
per la qualitat assistencial i que
s’estableixi de forma clara totes
les prestacions que s’ofereixen a
través de la Cartera de Serveis i de
productes de salut. I també cal
aclarir com es financen, de tal
manera que doni seguretat a tots
els ciutadans en el marc d’una
gestió eficient, àgil, transparent i

subjecta al control públic. Hem
de promoure una millor atenció
sanitària dels pacients assegurant
la continuïtat assistencial, coor-
dinant de forma eficient l’atenció
primària, l’atenció especialitzada
i el SAAS.

Hem defensat al Consell Gene-
ral i defensem ara en campanya
l’assistència sanitària pública
sense deixar ningú sense assis-
tència, independentment de la

seva situació econòmica o social.
Les actes del Consell General
desmenteixen el discurs eixele-
brat de diumenge passat.

Defensem que s’estableixi per
via pressupostària la despesa sa-
nitària per capita, adequada a la
cartera de serveis, i així potenciar
que la provisió econòmica dels
serveis mai estarà per sota dels
estàndards de qualitat establerts.

Aquesta reforma ha d’incloure
els mecanismes per coordinar la
protecció social per aprofitar els
recursos de forma ordenada en
benefici dels ciutadans.

A SDP considerem que el pacte
d’Estat és la via necessària per ga-
rantir la sostenibilitat del nostre
sistema sanitari i de protecció so-
cial. No entenem fer-ho de forma
unilateral, sense acords ni con-
sens. Aquest és el nostre compro-
mís.

El sistema sanitari s’ha convertit en l’arma per atacar, això perjudica professionals i usuaris
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�AVUI

LA UE HA DE SOLUCIONAR EL CAS

DE GRÈCIA

Grècia és la demostració dels grans

errors en la construcció d’Europa, de

les conseqüències de no culminar els

processos o de fer-los a mitges. L’eu-

ro va néixer sense que hi hagués una

política fiscal i bancària comuna. La

crisi ha fet avançar en aquests punts,

però les conseqüències del retard en-

cara es noten i es notaran, especial-

ment en països com Grècia. Però si

errònia va ser la política estructural

que va permetre una crisi de les di-

mensions que pateix aquest país me-

diterrani, pitjors són les solucions que

la Unió Europea està arbitrant perquè

se’n surti. És obvi que els grecs han

de fer tot el possible per resoldre el

conflicte i que no poden aspirar que

ho solucioni la resta d’Europa. [...]
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�SEGRE

EL ‘DESCANS’ DE BÁRCENAS

L’extresorer del PP Luis Bárcenas va

comparèixer ahir davant del jutjat de

Viella per primera vegada complint la

decisió del jutge Ruz que el va autorit-

zar a desplaçar-se a la Vall d’Aran du-

rant quinze dies amb l’obligació de

comparèixer els dilluns, els dimecres i

els divendres. No va voler fer declara-

cions i es va limitar a explicar amb iro-

nia que no està de vacances, que es-

tà descansant. I jurídicament poca

cosa cal dir: compta amb l’autoritza-

ció del jutge Ruz, està pendent de judi-

ci, ha complert 19 mesos de presó

preventiva, del màxim prorrogable de

24, era l’únic dels implicats en el cas

Gürtel que continuava a la presó i va

pagar la pertinent fiança. Era decisió

del jutge que sortís de la presó si no

hi havia risc de fuga o possibilitat de

destrucció de proves i ja li havia dene-

gat la llibertat provisional en fins a

tres ocasions anteriors. Però la imat-

ge de Bárcenas gaudint d’unes vacan-

ces a Vaquèira en un xalet en una de

les zones més exclusives, amb un tot

terreny d’alta gamma quan està impu-

tat per set delictes pels quals es de-

manen 42 milions i quan està acusat

d’haver cobrat comissions i disposar

de comptes milionaris a l’estranger és

una ofensa per al sistema polític es-

panyol i per a milions de treballadors

que no podran gaudir en tota la vida

d’unes vacances semblants malgrat

complir escrupolosament amb Hisen-

da i, ells sí, treballar quan tenen feina.

[...]
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�EL PAÍS

COBRAR SENSE PERMÍS

El consell del poder judicial hauria

d’haver estat atent que un grup de

jutges i magistrats es dedicava a una

tasca com a mínim dubtosament

compatible i èticament reprovable:

cobrar directament d’un proveïdor, en

aquest cas l’empresa Indra,

adjudicatària del contracte de

digitalització dels jutjats concedit per

la Comunitat de Madrid. La ignorància

del que feien aquests jutges no és

massa sorprenent quan el mateix

Consell va trigar anys a adonar-se que

un dels seus presidents, Carlos Dívar,

carregava importants despeses

privades a l’erari. El que sí que posen

en relleu tants incidents és la debilitat

de l’òrgan de govern dels jutges i

la seva falta de veritable autoritat

sobre els titulars d’un poder la

independència dels quals està

garantida per la Constitució. A la

desorientació del Consell hi va

col·laborar el president del Tribunal

Superior de Madrid, Francisco Vieira,

que va ometre demanar permís per

organitzar el sistema de magistrats

cridats a col·laborar amb una empresa

majoritàriament privada, que, a canvi,

van cobrar sumes addicionals a les

seves retribucions oficials, com va

revelar ahir aquest diari. [...]
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AUGMENTAR LES

COTITZACIONS DE LA CASS
SENSE FER UNA REFORMA

NO SERIA ADEQUAT

CAL ACLARIR COM ES

FINANCEN LES PRESTACIONS

DE MANERA QUE DONI

SEGURETAT ALS CIUTADANS


